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Zápis ze zasedání Akademického senátu FF UP dne 5. října 2016 
 
 

Přítomno:  16 členů AS FF UP (dle prezenční listiny) 

Omluveni:  doc. PhDr. Ludmila Veselovská, Dr., doc. Mgr. Miroslav Vepřek, Ph.D., Mgr. Jana Máčalová, 

Bc. Filip Harviš, Mgr. Jasna Skotáková  

Hosté:  Mgr. Ondřej Molnár (proděkan pro organizaci a rozvoj), Mgr. Zdeněk Černohouz (zástupce 

Právního oddělení UP) 

 

Program:   

1. Zahájení 

2. Schvalování programu jednání 

3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 1. června 2016  

4. Návrhy nového Volebního řadu AS FF UP a nového Jednacího řadu AS FF UP s komentáři Právního 

oddělení Univerzity – předkládá děkan FF UP Prof. PhDr. Jiří Lach, M.A., Ph.D. 

5. Novelizace Jednacího řadu Vědecké rady FF UP – předkládá děkan FF UP Prof. PhDr. Jiří Lach, M.A., 

Ph.D.  

6. Diskusní bod: problematika emeritur – sestavení způsobu „odcházení“ – navrhuje senátor doc. Mgr. 

Jan Stejskal, M.A., Ph.D.  

7. Různé 

8. Nový termín zasedání 

9. Ukončení zasedání nejpozději v 16.00 hod 

 

1. Zahájení  

Zasedání zahájil a vedl předseda prof. dr. W. Engelbrecht.  

 

2. Schvalování programu zasedání 

Hlasování o usnesení: Schválení programu zasedání AS FF dne 5. října 2016. 

Přítomno 14 senátorů  pro 14   proti 0   zdržel se 0 

Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 5. října 2016. 

 

3. Schvalování zápisu ze zasedání ze dne 1. června 2016  

Hlasování o usnesení: Schválení zápisu ze zasedání ze dne 1. června 2016. 

Přítomno 14 senátorů  pro 14    proti 0    zdržel se 0 

Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 1. června 2016.  
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4. Návrhy nového Volebního řadu AS FF UP a nového Jednacího řadu AS FF UP s komentáři Právního 
oddělení Univerzity Palackého – předkládá děkan FF UP Prof. PhDr. Jiří Lach, M.A., Ph.D. (viz přílohy 2-3) 

Doc. T. Lebeda: 

 
Volební řád AS FF UP  
Návrh paragrafového znění, na tomto zasedání prodiskutovat a projednat do konce, nutno zavčas schválit, 
návrh musí projít AS UP, kde se bude projednávat v Legislativní komisí UP. Jsou možné ještě další 
připomínky. 
 
Obsahové změny: 
Dr. M. Seitl: Poslal své postřehy předem. 1) Počet akademických pracovníků volených studenty (místo tří, 
čtyři volené akademické pracovníky), 2) Organizace voleb. Komise zabývající se klasickou volbou by měla 
zasedat v budově, kde nesídlí žádná z kateder FF. 
 
Přišli: 2 členové 
 
Doc. T. Lebeda: Byl by za zachování původní varianty. Doc. T. Nejeschleba vyzval studenty k vyjádření. Mgr. 
V. Tichák a Bc. P. Cieslar jsou pro zachování varianty.  
 
1. Orientační hlasování: Počet akademických pracovníků volených studenty (místo tří, čtyři) 
Ponechat v původní navržené variantě: pro 15 
Přistoupit na protinávrh: pro 1  
 
Hlasování o usnesení: AS FF souhlasí s vystoupením Mgr. Zdeňka Černohouze, zástupce Právního oddělení 
UP.  

Přítomno 16 senátorů   pro 16    proti 0   zdrželi se 0 

Usnesení č. 3: AS FF souhlasí s vystoupením Mgr. Zdeňka Černohouze, zástupce Právního oddělení UP. 

 
2. Orientační hlasování: Komise zabývající se klasickou volbou by měla zasedat v budově, kde nesídlí žádná 
z kateder FF. 
Ponechat ve stávající navržené úpravě: pro 15 
Zabývat se změnou: pro 1 
 
Odešel 1 člen 
 
Obsahové změny byly provedeny u čl. 1, bod 2, bod 3, bod 5, bod 7; čl. 2, bod 3 b), bod 5, bod 6, bod 7 a čl. 
4, bod 2, bod 10. Doc. T. Lebeda zašle změny do pátku 7. 10. 2016 panu Mgr. Z. Černohouzovi.   

 
Doc. J. Kubátová: Personální oddělení FF UP by mělo dát do pořádku seznamy akademických pracovníků 
kateder.  
 
Po úpravě textu bude Volební řád zaslán senátorům k hlasování per rollam. Mgr. Z. Černohouz zašle přesné 
znění usnesení k hlasování per rollam. 
 
Jednací řád AS FF UP 

Doc. T. Lebeda: Navrhuje přijmout Jednací řád, tak jak je.  
Mgr. Molnár: Doporučuje vrátit se k Jednacímu řádu až později. 
 
V současné chvíli provést pouze změnu ve čl. 5, bodě 6, a to vypustit slovo „podle“: 
V případě, že žádný z kandidátů na funkci děkana neobdrží nadpoloviční většinu platných hlasů všech 
senátorů v prvním kole hlasování, usnáší se AS FF ve druhém kole hlasování o těch kandidátech, kteří se v 
prvním kole (vypustit) podle umístili na prvních dvou místech s nejvyšším počtem odevzdaných platných 
hlasů. Pokud se na prvním místě umístili dva nebo více kandidátů, postupují do druhého kola pouze tito 
kandidáti. Pokud se na druhém místě umístili dva či více kandidátů, postupují do druhého kola všichni tito 
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kandidáti spolu s kandidátem na prvním místě. 
 
 
5. Znovuprojednání novelizace Jednacího řádu Vědecké rady FF UP. 
Bod byl zařazen na zasedání AS FF na žádost pana děkana prof. J. Lacha. Novelizaci Jednacího řádu Vědecké 
rady FF UP projednával AS FF na svém posledním zasedání 1. 6. 2016, kdy všichni členové AS FF hlasovali pro 
novelizaci v předloženém znění.  
 
29. 9. 2016 zasedla Legislativní komise AS UP, která v předloženém znění navrhla několik pozměňovacích 
návrhů (viz příloha). Ve středu 5. 10. 2016 zasedá i AS UP, kde bude Novelizace Jednacího řádu Vědecké rady 
FF UP projednávána, nicméně ve znění pozměňovacích návrhů legislativní komise. Zápis z legislativní komise 
obdržel předseda AS FF. 

 
Odešel 1 člen 
 
Hlasování o usnesení:  AS FF souhlasí s navrženou novelizací Jednacího řádu Vědecké rady FF UP ve znění 

pozměňovacích návrhů Legislativní komise AS UP.  

Přítomno 14 senátorů   pro 14    proti 0   zdrželi se 0 

Usnesení č. 4: AS FF souhlasí s navrženou novelizací Jednacího řádu Vědecké rady FF UP ve znění 

pozměňovacích návrhů Legislativní komise AS UP.  

 
 

6. Diskusní bod: problematika emeritur – sestavení způsobu „odcházení“ – navrhuje senátor doc. Mgr. Jan 

Stejskal, M.A., Ph.D. (viz přílohu č. 4) 
 
Přišel 1 člen 
 
Doc. J. Stejskal seznámil senátory s myšlenkami a úvahami svého návrhu ve věci ukončování pracovních 
poměrů akademických pracovníků a emeritur.  
Mgr. O. Molnár: Tzv. „Sabatikl“ pro děkany a prorektory končící ve funkci a vracející se na své domovské 
katedry je v současné době v jednání u pana rektora. Rektor přislíbil vyčlenění finančních prostředků. Doc. T. 
Lebeda: Návrat děkanů či prorektorů vždy zvýší náklady příslušné katedry. 
Doc. B. Bednaříková: Při odchodu do důchodu jsou v současné době znevýhodňovány ženy, které mají 
důchodový věk o cca 3-4 roky dříve. 
Prof. W. Engelbrecht a doc. J. Stejskal navrhují ustanovit k problematice pracovní komisi složenou ze 
zástupců akademické a studentské komory AS FF. Komise záležitost projedná a předloží AS návrhy na řešení 
situace. Poté by bylo doporučení předáno vedení fakulty k dalšímu řešení.    
Doc. J. Stejskal: Následující AS FF se může doporučením tohoto senátu dále zabývat a vylepšovat ho. 
 
Odešel 1 člen 
 
Hlasování o usnesení:  AS FF souhlasí se zřízením pracovní skupiny „Odcházení“. 

Přítomno 13 senátorů   pro 13    proti 0   zdrželi se 0 

Usnesení č. 5: AS FF souhlasí se zřízením pracovní skupiny „Odcházení“. 

 

7. Různé 

Mgr. V. Tichák informoval o ukončení členství senátorů doc. Lubora Kysučana z důvodu skončení pracovního 
poměru na UP, Mgr. Ondřeje Skopala a Mgr. Vojtěcha Dudy z důvodu ukončení doktorandského studia. 
Seznámil senátory s novými členkami, a to doc. Ing. Jaroslavu Kubátovou, Ph.D., Mgr. Janu Máčalovou a Mgr. 
Ladou Rybníčkovou.  
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8. Nový termín zasedání 

Příští zasedání AS FF UP se budou konat ve středu 16. listopadu 2016 ve 13.00 hod v zasedací místnosti č. 
1.30 na třídě Svobody 26. 

 

9. Uzavření zasedání 

Zasedání AS FF bylo ukončeno 15,40 hod 

 

(Jednotlivé podrobné diskusní příspěvky – viz zvukový záznam zasedání, který je k dispozici u předsedy AS FF 
UP.) 

 

V Olomouci dne 6. října 2016 

             prof. dr. Wilken Engelbrecht, v. r. 

            předseda AS FF UP 

 

Zapsala: Jana Kopečná 

 

 

 

 

 

 

Usnesení ze zasedání AS FF UP ze dne 6. 10. 2016 

 

Schválená usnesení:  

 

Usnesení č. 1: AS FF schvaluje program zasedání dne 5. října 2016. 

Usnesení č. 2: AS FF schvaluje zápis ze zasedání AS FF ze dne 1. června 2016. 

Usnesení č. 3: AS FF souhlasí s vystoupením Mgr. Zdeňka Černohouze, zástupce Právního oddělení UP. 

Usnesení č. 4: AS FF souhlasí s navrženou novelizací Jednacího řádu Vědecké rady FF UP ve znění 

pozměňovacích návrhů Legislativní komise AS UP.  

Usnesení č. 5: AS FF souhlasí se zřízením pracovní skupiny „Odcházení“. 

 


